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1. What are the basic elements of a successful class? Please say something about it.
(%% %]

Different people have different ideas of what a successful class should be like. Based on my own learning and
teaching experiences, I think a good class should involve the following essential elements.

Firstly, clear teaching objectives for each class are made in accordance with 3D target, namely knowledge
and skill, process and method, emotions and attitudes. And those objectives should be fully fulfilled through class
teaching.

Secondly, varied and effective teaching methods and activities are applied to overcome the key and difficult
teaching points in each class. For instance, when teaching students English vocabularies, teachers need to come up
with various teaching methods and interesting games such as TPR, bomb Game and what is missing etc to arouse
their interest and focus their attention on the target language.

Thirdly, students' active participation in varied class activities, and their close cooperation and interaction
with teachers or their classmates are shown. In the process of teaching, teachers should always keep their roles in
mind as leading guider and avoid the old practice of repetitive cramming. In a successful class, good teachers
come up with inspiring topic-related questions for students so as to involve them in active thinking and discussion,
and ultimately naturally lead them to the learning of new knowledge.

Lastly, varied kinds of evaluation means are adopted so as to check the teaching and learning results. For
example, students are encouraged to make a summary of each lesson and to evaluate themselves or their
classmates. In this way teachers can get a clearer feedback of the students' performances to improve future
teaching and learning.

At the end of a successful class, students will be left with a positive feeling about themselves and eager to
learn more and looking forward to next class. Thus, constant efforts should be made to create more successful
classes.
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4. Tell us some methods you adopt in class.

[Z%% %]

Methods that I adopt in class are various, they are mainly TPR, TBLT, CLT and situational teaching
approach.

TPR is widely used in the teaching field because students at younger ages are curious and active and their
attention can only last for about 10 to 20 minutes, so I adopt TPR to attract their attention and try to make them
enjoy English learning. This method proves very effective especially for primary school students, they like TPR
games very much. For instance, after I teach the students the three verbs:  wash my face, water the flowers and
brush my teeth, I'll ask them to do the actions and they are very active and their actions are very vivid, more
importantly, they know what these verb phrases mean.

Another method I usually adopt in class is TBLT, the essence of this method is learning by doing. Usually, I'll
ask students to finish a task by using what they've learnt. For example, I will ask them to make a list of foods they
want to buy after they have learnt some words about foods. By doing this, students are stimulated by the
motivation to finish the task and they're applying the knowledge into practice.

CLT is also an approach that [ employ in my teaching since improving students' practical English in very
important. This method is aimed to improve the students' listening and speaking by conducting dialogues and
conversation. For example, after the students have learnt some words about animals, I'll ask them to do an
interview with their partners to find out what animals they can see in a zoo. While doing this conversation, they are

using the words about animals. It's a good way to practise these new words.
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Situational teaching approach is very popular. Teachers who use this method usually create or design a certain
situation to help the students grasp knowledge and experience feelings. For example, teachers can walk toward the
door and close it to teach students the word "close" by doing the action. Besides, this method is also widely used in
Chinese teaching, math teaching and the teaching of other courses. As an English teacher, mastering and using
these methods is of great importance.

Since TPR, TBLT, CLT and Situational teaching approach are interrelated, one can use these methods
according to the teaching content and the students' condition, sometimes, one may use all of these methods in one
class.
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6. How do you reflect the basic concepts of the New Curriculum Standard in the teaching process?

[Z%% %]

Well, as we all know, the New National Curriculum Standard of English emphasizes that students should be
the center of classroom teaching and the goal of English teaching is to cultivate students' comprehensive language
competence.

As you have just seen, in the section, I let the students by themselves, instead of telling them the directly. In
this way, their learning motivation and curiosity can be aroused. Also, in the section, I arranged various kinds of
activities aiming at improving students' abilities of language output.

Besides, when it's time to make a summary of today's class, I guided the students to make a summary first and
then made supplementary descriptions. And when I assigned them some homework, I tried to let them use the
language as much as possible, instead of assigning them mechanical practices.

7. What is a student-centered teaching thought? How should you apply it to class teaching?

[Z%% %]

Student-centered teaching thought is widely advocated and practiced as opposed to the traditional
teacher-centered one. It upholds that teachers should sincerely respect and believe in the students. Teachers also
ought to recognize and make full use of students' initiatives and potentials while conducting teaching. Students
should be guided to learn and make progress through independent learning, cooperation and exploration. In order
to fully and efficiently apply student-centered teaching thought, I think teachers need to pay attention to the

following aspects.
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Firstly, teachers should make efforts to create a class atmosphere featured by democracy, equality and
harmony. Respect and trust should be built and maintained between the teachers and students. Only in this kind of
environment can students stimulate their initiative to voice opinions freely and creatively.

Secondly, teachers should take into consideration students' already acquired knowledge, experiences, interests,
motivations and so on. The inclusion of students' basic situation into teaching design will not only make the
learning of new lesson proceed more smoothly, effectively and easily, it can also arouse their interest and get them
fully involved in class-teaching.

Thirdly, teachers should carefully avoid the previous practices of cramming-teaching and rote-learning.
Instead, varied kinds of inspiring questions and interesting activities should be raised and organized. And students
are naturally guided and creatively inspired to learn new knowledge.

Lastly, when it comes to evaluation, students should be encouraged to evaluate themselves or their classmates
more often. This not only provides teachers with a clearer feedback of more students' performances, more
importantly it can also give students a sense of being respected and appreciated.

In a word, student-centered teaching thought should not only be advocated, but also be skillfully practiced in
class-teaching.
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9. As an English teacher, what would you do to improve your teaching practice?

[Z%% %]

Personally, the quality of teaching practice can be improved from the following 3 aspects:  teaching plan,
teaching process and teaching reconsideration.

Firstly, I will make a feasible and effective teaching plan. The plan should abide by the New English
Curriculum Standard, adhere to the interrelations of teaching content. When making the plan, I will take the
students' different characteristics into consideration and focus on the teaching objectives, important and difficult
points of the teaching in my mind to get well prepared for the teaching as well as the methods and the teaching
steps I will adopt in my class .

Secondly, I'll conduct my teaching according to the plan. Students are the center of the class and I'll mainly

act as a facilitator or a guide. I'll guide the students to think actively and try to bring their initiatives into play.
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Creating a harmonious and enjoyable atmosphere is very important in the class and there are activities between the
teacher and the students to learn English in a relaxing atmosphere. As a teacher, I'll also teach the students how to
learn and offer them some learning strategies. Everything I do in this part is to make sure that the students can
learn English actively and happily.

Lastly, after teaching, I'll think about the process and see if there are any shining points and drawbacks in it
and ask for others' suggestions to solve problems and improve my teaching. I'll try to find teaching methods and
ideas that are more illuminating.

To summarize, I will try to improve my teaching practice from the three phases : pre-teaching,
while-teaching and post-teaching.
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	语文答辩
	1.语文教师都应该具备哪些基本素养？
	2.请谈一谈多媒体如何在语文课堂上运用？
	3.作为一名语文教师，应怎样做才能使你的课堂轻松愉快呢？
	4.你认为该如何指导学生进行朗读？
	5.作为一名语文教师，如何指导学生写作？
	6.议论文的三要素是什么？
	7.谈一谈你最敬佩的一位语文名师？
	8.许多老师在课堂教学过程的安排中往往有一个“延伸拓展”的环节，你认为应该在什么时候、什么地方进行“
	9.生活中处处都有语文，请你列举出五种语文课外学习资源。
	10.请你列举新课程改革倡导的学习方式，并就每一种学习方式加以简单说明。

	数学答辩
	1.从理论上正弦定理可以解决两类问题，具体说出可以解决哪两类问题？
	2.勾股定理跟余弦定理有什么关系？
	3.什么样的数学课才算是一节好课？
	4.怎样培养学生良好的空间观念？
	5.为了使你的数学课效果更好，你应注意哪些细节？
	6.分解因式最基本的方法是什么？
	7.教材中没有“十字相乘法”，你对此有何看法。
	8.函数的最大（小）值与极大（小）值有何异同？
	9.数学上为什么要知其然也要知其所以然？请谈谈对这句话的理解。
	10.数形结合怎么方便解题？

	英语答辩
	1.What are the basic elements of a successful clas
	2.如何对学生进行音标教学？
	3.精读和泛读的区别是什么？
	4.Tell us some methods you adopt in class.
	5.谈谈你对任务型教学法的理解。
	6.How do you reflect the basic concepts of the New
	7.What is a student-centered teaching thought? How
	8.谈谈你在教学中如何体现“以人为本”的教育理念。
	9.As an English teacher, what would you do to impr
	10.从发展的角度看，英语教师应如何提高自身的语言和文化综合素质？

	音乐答辩
	1.简述学堂乐歌。
	2.简述节奏与节拍的关系。
	3.简述古典交响曲的基本结构。
	4.简述民歌的主要艺术特征。
	5.新型音乐教师应具备的人格魅力？
	6.你认为新课程标准下中小学音乐教师应具备的素质有哪些？
	7.请你谈谈对音乐教学必须遵循“音乐性原则”和“情感性原则”的理解。
	8.如何引导学生体验、品味不同风格的音乐作品？
	9.如何上好第一堂音乐鉴赏课？
	10.有的学生不愿意在音乐课上开口唱歌，你怎么办？

	体育答辩
	1.请你展示一下蹲踞式跳远动作！
	2.考生，请你谈一谈接力跑中的下压式与上挑式传接棒方法！
	3.考生，请你简单说一说原地双手胸前投篮的动作方法！
	4.考生，请你展示一下行进间单手肩上投篮动作！（中学内容）
	5.考生，请你简单说一说脚内侧/脚背正面踢球的动作方法！
	6.考生，请你展示一下排球垫球动作！
	7.考生，请展示排球正面上手传球动作！（中学内容）
	8.考生，请简单说一说篮球的传切配合！（中学内容）
	9.考生，请展示羽毛球正手发高远球动作！
	10.考生，请你展示俯平衡动作！

	美术答辩
	1.什么是静物画？
	2.谈谈泥玩具的发展。
	3.请在黑板上画一幅动物画。
	4.介绍一下《兰亭集序》。
	5.请简单介绍一下圆雕和浮雕。
	6.谈一谈齐白石的艺术成就？
	7.美术的门类都有哪些？
	8.谈谈你对纸版画的了解？
	9.简单说说藏书票的类型？
	10.什么是民间艺术？

	幼教答辩
	1.幼儿在游戏过程中可能会遇到什么困难，如何去解决？
	2.你最赞赏的教学方法是什么？
	3.什么是幼儿的分离焦虑，遇到幼儿入园分离焦虑如何处理？
	4.音乐活动可以培养幼儿的什么能力？
	5.说说你本次活动的重、难点是什么？在活动中又是如何体现的？（故事《福气糕》）
	6.这首儿歌你是为哪个年龄班设计的？通过这个儿歌能让小朋友学到什么？（儿歌《小蚂蚁》）
	7.请评价你的试讲表现。（社会《我长大了》）
	8.对于你提的问题，幼儿回答不上来该怎么办？（语言故事《城里老鼠和乡下老鼠》）
	9.你本节活动的三维目标是什么？（语言故事《城里老鼠和乡下老鼠》）
	10.在游戏过程中，如果有幼儿受伤，你会怎么办？

	历史答辩
	1.历史学科的核心素养包括哪些内容？
	2.历史课堂教学中教师应如何处理教材？
	3.简要说明汉初休养生息政策的原因？
	4.简述阿拉伯文化的特点。
	5.在历史教学中，课程标准的作用是什么？
	6.历史课堂提问的原则有哪些？
	7.请对美国总统制和英国君主立宪制作以简要评价。
	8.如何分析与评价历史人物？
	9.请你说一下巴黎公社的历史意义和教训？
	10.举例中国古代君主专制是如何演进的？

	政治答辩
	1.作为一名政治教师，应怎样做能使你的课堂轻松愉快呢？
	2.新课程标准对政治课堂教学有哪些要求？
	3.在思想政治课教学中你是怎样推进素质教育的？
	4.在思想品德课程教学中，怎样取得良好的教学效果？
	5.你觉得新课改对政治科目老师提出了哪些新的要求？
	6.请谈谈怎样提高学生学习政治的积极性。
	7.与人沟通的注意事项是什么？
	8.未成年人的维权途径有哪些？
	9.政治教师都应该具备哪些基本素养？
	10.请谈一谈多媒体如何在政治课堂上运用？

	地理答辩
	1.请你说说中国所处的地理位置。
	2.说出中国主要的山脉。
	3.请你谈一谈东南亚的气候。
	4.请描述洋流和等温线的关系。
	5.地理教师都应该具备哪些基本素养？
	6.请谈一谈多媒体如何在地理课堂上运用？
	7.作为一名地理教师，应怎样做能使你的课堂轻松愉快呢？
	8.请谈谈信息技术对地理学科教学的影响。
	9.怎样在地理学科教学中，采用适应学生个别差异的教学方式？
	10.在地理教学活动中，怎样指导学生开展观察、实践、探究和研究活动？

	物理答辩
	1.你最喜欢的物理学家是谁？他对物理学有哪些主要贡献？
	2.请谈一谈布置物理作业应该注意哪些问题？
	3.你认为一个优秀的物理教师应该具备哪些素质？
	4.物理对学生的发展有什么作用？
	5.什么是“尺缩钟慢”？
	6.科学探究意义是什么？具体流程是什么？
	7.如何看待学生的课堂表现？
	8.物理与生活有怎样的联系？
	9.物理教师都应该具备哪些基本素养？
	10.请谈一谈实验如何在物理课堂上运用？

	化学答辩
	1.化学教师都应该具备哪些基本素养？
	2.请谈一谈多媒体如何在化学课堂上运用？
	3.化学学科的核心素养是什么？
	4.萃取的原理。
	5.煤有哪些用途？
	6.化学理论性知识有什么特点？这类知识的学习可采用什么学习策略？
	7.在化学教学中，怎样发挥实验的教学功能？
	8.许多老师在课堂教学过程的安排中往往有一个“延伸拓展”的环节，你认为应该在什么时候、什么地方进行“
	9.生活中处处都有化学，请你列举出五种化学课外学习资源。
	10.请你列举新课程改革倡导的学习方式，并就每一种学习方式加以简单说明。

	生物答辩
	1.怎样在生物教学过程中组织好探究性学习？
	2.生活中处处都有生物，请你列举出五种生物课外学习资源。
	3.请你列举新课程改革倡导的学习方式，并就每一种学习方式加以简单说明。
	4.作为一名生物教师你认为生物学科有什么特点？怎样教好生物？
	5.如何加强和完善生物学实验教学？
	6.在生物课堂教学中，提问能起到什么作用？
	7.生物教学过程有什么特点？
	8.举出初中生物三种常用导入方法。
	9.细胞膜的结构和功能特点是什么？
	10.种子萌发的条件是什么？

	信息技术答辩
	1.在插入列时，列（在左侧）与列（在右侧）有什么区别？
	2.简述幻灯片中改变文字颜色的三种方法？
	3.请列举至少3种信息技术中常用的教学方法？
	4.除了本节课讲到的调整自选图形的方向、更改背景，自选图形还可以进行哪些操作？
	5.传统补间动画和补间形状动画都分别适合设计什么样的动画，其操作对象各是什么？
	6.请你说说元件的概念，以及元件和实例的关系？
	7.请说出Flash常见的动画类型，以及各自的特点
	8.如何提升信息技术教师的专业素养？
	9.你是如何看待信息技术与课程整合的？
	10.段落对齐的方式和缩进的方式有哪几种？

	心理健康答辩
	1.教师如何帮助学生调节自己的情绪？
	2.如何更好地认识自己？
	3.请谈一谈青春期异性交往的阶段及表现。
	4.一名好教师的标准是什么？
	5.学生拒绝的技巧有哪些？
	6.谈谈你认为学校心理健康的意义？
	7.说一说可以怎样克服自卑心理？
	8.请谈谈人际交往的艺术有哪些？
	9.心理健康教育活动的设计原则？
	10.如何培养学生的创造性思维？

	科学答辩
	1.显微镜和放大镜的区别是什么？
	2.你是怎样理解科学课程的“开放性”？
	3.溶液具有什么特点？
	4.你还知道哪些地球自转的现象？
	5.土壤是怎样形成的？
	6.探究气体的热胀冷缩性质可以怎么做？
	7.列举生活中的蒸发和液化现象。
	8.影子的形成属于光的直射还是光的反射？
	9.请你简单说明什么是地心说和日心说？
	10.怎么去区分棉花、羊毛、人造纤维？


